




**INQUIRY OF MINISTRY
DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT**

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-384	BY / DE Mr. Kurek (Battle River-Crowfoot)	DATE March 5, 2020
--	---	------------------------------

Reply by the Minister of National Revenue
Réponse de la ministre du Revenu national



Signed by the Honourable Diane Lebouthillier

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

With regard to the Canada Revenue Agency: what is the number of audits performed on small businesses since 2015, broken down by year and by province or territory?

REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT
TEXTE ORIGINAL

TRANSLATION
TRADUCTION

CANADA REVENUE AGENCY (CRA)

With respect to the above noted question, what follows is the response from the CRA for the period of April 1, 2015 to March 5, 2020 (that is, the date of the question).

The following table contains the number of Income Tax and GST/HST audits performed on small businesses by the CRA since 2015, broken down by fiscal year and by province or territory.

Subsection 241(1) of the *Income Tax Act* prevents the CRA from disclosing information that could either directly or indirectly identify specific taxpayers. In some cases, the CRA can respond with aggregate data. However, in situations where the sample size of the aggregate is too small such that a recipient could be directly or indirectly identified, aggregate data is not released. For Territories where the result was fewer than 10 audits, the exact number has not been provided.

Small Business Audits (Note 1)	2015-2016	2016-2017	2017-2018	2018-2019	2019-2020 (Note 2)
Alberta	2,376	1,862	1,545	1,743	1,300
British Columbia	5,085	3,258	2,192	2,282	2,313
Manitoba	534	546	268	389	296
New Brunswick	552	489	455	399	338
Newfoundland & Labrador	259	270	316	299	211
Northwest Territories	12	<10	<10	15	<10
Nova Scotia	429	468	465	475	296
Nunavut	<10	<10	<10	<10	<10
Ontario	8,892	7,218	7,057	6,504	4,598
Prince Edward Island	78	106	87	66	41
Quebec	3,783	2,601	2,280	1,564	1,359
Saskatchewan	553	523	399	423	316
Yukon	21	13	12	<10	<10

Note 1: Includes both income tax and GST/HST audits by fiscal year.

Note 2: 2019-2020 data is up to March 5, 2020 (that is, the date of the question)



**INQUIRY OF MINISTRY
DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT**

PREPARED IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"
PRÉPARÉ EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-384	BY / DE M. Kurek (Battle River-Crowfoot)	DATE Le 5 mars 2020
---	---	------------------------

Reply by the Minister of National Revenue
Réponse de la ministre du Revenu national

Signé par l'honorable Diane Lebouthillier

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION:

En ce qui concerne l'Agence du revenu du Canada : à combien d'audits de petites entreprises a-t-on procédé depuis 2015, ventilé par année et par province ou territoire?

REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT
TEXTE ORIGINAL

TRANSLATION
TRADUCTION

AGENCE DU REVENU DU CANADA (ARC)

En ce qui concerne la question ci-dessus, vous trouverez la réponse de l'ARC pour la période du 1^{er} avril 2015 jusqu'au 5 mars 2020 (c'est-à-dire la date de la question).

Le tableau qui suit comprend les statistiques relatives aux vérifications de l'impôt sur le revenu et de la TPS / TVH effectuées par l'ARC à l'égard des petites entreprises depuis 2015. Elles sont ventilées par exercice financier et par province ou territoire.

Le paragraphe 241(1) de la *Loi de l'impôt sur le revenu* empêche l'ARC de divulguer des informations qui pourraient permettre l'identification directe ou indirecte d'un contribuable. Dans certains cas, l'ARC peut répondre en fournissant des données d'ensemble. Cependant, lorsque la taille de l'échantillon est trop petite et que cela pourrait permettre l'identification directe ou indirecte d'un contribuable, les données d'ensemble ne sont pas divulguées. Pour les territoires dont le résultat est inférieur à 10 vérifications, le nombre exact n'a pas été fourni.

Vérifications des petites entreprises (Remarque 1)	2015-2016	2016-2017	2017-2018	2018-2019	2019-2020 (Remarque 2)
Alberta	2 376	1 862	1 545	1 743	1 300
Colombie-Britannique	5 085	3 258	2 192	2 282	2 313
Manitoba	534	546	268	389	296
Nouveau-Brunswick	552	489	455	399	338
Terre-Neuve-et-Labrador	259	270	316	299	211
Territoire du Nord-Ouest	12	<10	<10	15	<10
Nouvelle-Écosse	429	468	465	475	296
Nunavut	<10	<10	<10	<10	<10
Ontario	8 892	7 218	7 057	6 504	4 598
Île-du-Prince-Édouard	78	106	87	66	41
Québec	3 783	2 601	2 280	1 564	1 359
Saskatchewan	553	523	399	423	316
Yukon	21	13	12	<10	<10

Remarque 1 : Les vérifications sous-mentionnés comprennent de l'impôt sur le revenu et de la TPS / TVH. Les données sont fournies par exercice financier.
Remarque 2 : Les données 2019-2020 sont fournis jusqu'au 5 mars 2020 (c'est-à-dire la date de la question).